



ကညီသးစာ်ကရၢ (လီၢ်ခၢၣ်သး)
KAREN YOUTH ORGANIZATION (Central)

Email: kyohgkrl@gmail.com

ကညီသးစာ်ကရၢ လီၢ်ခၢၣ်သး အလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ် ဖဲကညီတၢ်ဟါဆါမုၢ်နံၤပုၤထီၣ်(၇၂)ဝိတဝီ

မုၢ်နံၤ- လါယနူၤအါရံၣ် (၃၁)သီ၊ ၂၀၂၁နံၣ်

ကညီသးစာ်ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်

လါယနူၤအါရံၣ်(၃၁)သီ၊ ၂၀၂၁ နံၣ်အံၤ မုၢ်မုၢ်နံၤတနံၤလၢအပုၤဒီး တၢ်လၢတၢ်ကပိၤ တၢ်ကဟ့ၣ်ကညီၣ် လၢပဝဲကညီဒိကလုာ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. မုၢ်ဝဲပပုၤကလုာ်အတၢ်ဟါဆါထီၣ်ဒါက့ၤ သနူၤအါသနူၤသီလၢထံကီၢ်တဘ့ၣ်အံၤအပုၤ အိၣ်တ့ၢ်လံ(၇၂)ဝိတဝီအနံၤ ဒီး ပဝဲကညီသးစာ် ကရၢလီၢ်ခၢၣ်သးဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲ ပတၢ်ယုၤယိၣ်ဟဲကဲ ဒီး တၢ်ဆါဂုၤဆါဝါဆူ ကညီသးစာ်ခဲလၢာ် ဒီး ကညီထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်ခဲလၢာ်အိၣ်ဖဲ မုၢ်နံၤဒိၣ်မုၢ်နံၤထီၣ်တနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံအသိး ပတၢ်ဟါဆါအံၤ မုၢ်ဒုၣ်လၢပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤ ထံရူၢ်ကီၢ်သးအခွဲးအယာ်အလၢ အပုၤ ဒီး ဒ်ပမုၢ်ပုၤတကလုာ်အသိး ပကအိၣ်ဒီး ကလုာ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိးလိာ်သး ဒီး တၢ်စံာ်ညီၣ်ဟါသးဒုၣ်ဝဲအခွဲးအယာ်အလၢအပုၤ ဒီး ဒံၣ်မိၣ်ကရူၢ်စံာ်အခွဲးအယာ်အလၢအပုၤ လၢကလုာ်ခဲလၢာ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တချုးပတၢ်ဟါဆါစးထီၣ်န့ၣ် ပတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ပယုၤတ့ၢ်အီၤလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျဲဘၣ်ဆၣ် ပုၤဟါတၢ်တီၤပတီၢ် (ဖဆပလ)ပဒိၣ် တတူၢ်လိာ်ဝဲဘၣ်အမဲာ်ညါ သူဆိးကါဝဲ တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးဒီးဂုၢ်ကျဲးစးတ့ၢ်ဝဲလၢ ပပုၤကလုာ်ကလီၤမၢ်ကွံာ်အဂီၢ်ခိၣ်ဖျိ တၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤနၢၤလၢကျဲအကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢတၢ် န့ၣ်အယိ လၢတၢ်ဟးဆွဲးအီၤတသ့တဘၣ်လၢဘၣ်အပုၤ ပပုၤကညီဒိကလုာ်ညါ ဘၣ်ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်စုကဝဲဒီး ဟါဆါထီၣ်ဒါပုၤဟါတၢ်တီၤပတီၢ် (ဖဆပလ)ပဒိၣ် လၢအယိးကဒါဘီန့ၣ်လီၤ. ပနၢ်ဟါတ့ၢ်လၢ မ့တမုၢ်ဘၣ်လၢပကညီကလုာ်ဖိၣ်ထီၣ်စုကဝဲဒီး ဟါဆါထီၣ်ဒါကွံာ် ပုၤန့ၢ်ဖိန့ၢ် ကမိၤ(ဖဆပလ)ပဒိၣ်အံၤဘၣ်သၢပုၤ ဆါကတီၢ်ခဲအံၤ ပပုၤကလုာ်ဒိကလုာ်ညါ ကလီၤပြီလီၤပြီ ဒီး လီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အယိပတၢ်ဟါ ဆါအံၤ မုၢ်တၢ်ဟါဆါလၢအမၤတ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဒုးခိၣ်ဆါတၢ်လၢအတီအတြၢ် လၢပပုၤကလုာ်ဒိကလုာ်ညါ ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤ ထံရူၢ်ကီၢ်သးအခွဲး အယာ်အလၢအပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံအသိး ထံကီၢ်လၢပအိၣ်ခဲအံၤ ဘၣ်လဲၤခိၣ်ဖျိတ့ၢ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ဒီး တၢ်သဘံၣ်သဘၣ်တဖၣ် စးထီၣ်လၢတၢ်သဘျုးန့ၢ်ဝဲအလီၢ်ခဲ တုၤဆါကတီၢ်ခဲအံၤ အိၣ်တ့ၢ်မးလံ အနံၣ်(၇၀)ဘျုးလံန့ၣ်လီၤ. ခိၣ်ဖျိထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ တၢ်ဒုးတၢ်ယၤ အယိ တၢ်လီၤဆံးလီၤစ့ၤ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး၊ တၢ်ဖျိတၢ်ယာ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ. ဆါကတီၢ်ခဲအံၤ ထံကီၢ်ပဒိၣ် ဒီး ကလုာ် န့ၣ်ပုၤဟါဆါတၢ်ကရၢတဖၣ် ဂဲလိာ်ဝဲ ဒီး အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်သကိးဝဲလၢ တၢ်ကပတုာ်ကွံာ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ဒီး တၢ်က ဘျါရဲထံရူၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖၣ် လၢထံရူၢ်ကီၢ်သးအကျဲ လၢထံကီၢ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်၊ တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ဒီး တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီ ထီၣ်ဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တုၤဆါကတီၢ်ခဲအံၤ အိၣ်ဒီးဒုၣ်လၢတၢ်ဂဲလိာ်အဖၢမုၢ် ဒီး တၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဆါခဲတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤနၢၤတဖၣ်၊ တၢ်ဘၣ်ယုၣ်မ့ၢ်ဟးဖျိးခိၣ်ဖျိတၢ်ဒုးတၢ်ယၤတဖၣ် အိၣ်ဒီးဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢတၢ်န့ၣ်အယိ အလီၢ်အိၣ်ဝဲဒုၣ် လၢပဝဲကညီသးစာ်တဖၣ်၊ ကညီ ကမုၢ်တဖၣ် ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲဖျိၣ်ယုၤဖိး ဒီး ဂဲာ်လိာ်သကိးယုာ်တၢ်ဒီး န့ၣ်အံၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢ လၢပပုၤကလုာ်ကထူၣ် ဖျဲးထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤနၢၤကလုာ်ကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ဖဲပအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်တဘ့ၣ်အံၤအပုၤန့ၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး ကလုာ်ဒုၣ်အကသ့ၣ်တဖၣ်အယိ ပဘၣ်ထီၣ်ယုၤထီၣ်ဖိးလိာ်ပသးအိၣ်ဒီးတၢ်မၤသကိးတၢ် လၢတၢ်ယုၤတၢ်ဖိး၊ တၢ်ဟံးသးတဖျါညီ လၢ ပတၢ်ဂဲလိာ် လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဖဲဒ်ရဲၣ်ကီၢ်စၢဖျိၣ် လၢအပုၤဒီးကလုာ်ခဲလၢာ်ဒံၣ်မိၣ်ကရူၢ်စံာ်အခွဲးအယာ်အလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအဂီၢ် အလီၢ်အိၣ်ဝဲလၢ ပကဘၣ်ထီၣ်ယုၤထီၣ်ဖိးလိာ်က့ၤပသး ခိၣ်ဖျိတၢ်ယုၤသ့ၣ်ညါဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်အတၢ်အိၣ်သးယုာ်ဒီး ပထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအတၢ်အိၣ်သး အဂီၢ်အကျါဘၣ်ဘၣ်ပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤ ပသ့ၣ်ညါအီၤသ့ခိၣ်ဖျိဒုၣ်လၢ တၢ်ယုၤထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မုၢ်တၢ်တီၢ်နီၢ်နီၢ်လၢတၢ်မၤနီၢ် ဒီး မၤဖဲဘူးပသး ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်လၢကီၢ်ဒိဘၣ်အပုၤန့ၣ်လီၤ.

လီၤဆီၣ်ဒုတိယ ပဝဲပှၤသ့ၣ်ဘိၣ်သးစၢ်တဖၣ် ဆူညါလၢတၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်ဟံးဆၢမူဒါအဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်လၢအကါဒိၣ်ဝဲဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ ပတၢ်ဟံးဆၢလဲၤခိၣ်ဖျါတၢ်စၢ်တဖၣ်အစၢ်စၢ် လၢအမ့ၢ်ဝဲ(ဖဆပလ)မိၤအိၣ်ယၢပဒိၣ်လၢအဆိးကါသ့ဝဲ ကလုာ်ဒိၣ်စိသန့၊ သးမိၤစိရိၤ ပဒိၣ်လၢ အမ့ၢ်ဝဲ န့ၣ်ဝု(မဆလ)ပဒိၣ်၊ နဝတ ဒီး နအဖပဒိၣ်တဖၣ် ဒီး ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ ၂၀၀၈ ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဘျၢခိၣ်သ့ၣ် ထံကီၢ်ဒိဘျၢတၢ်ယု ထၢအဖိခိၣ် NLD ပဒိၣ်န့ၣ်လီၤ ခိၣ်ဖျါတၢ်ခိၣ်ဒိဘျၢအတၢ်အိၣ်သးဒီး ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ အတၢ်မၤရဲၤကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်အဖိခိၣ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ တၢ်ကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်ဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်န့ၣ်လီၤ လၢတၢ်အံၤအဂီၢ် ပသ့ၣ်ညါဘၣ်လံလၢ ပကရၢမိၢ်ပူၤ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိ ကလုာ်စၢ်ဖျါကရၢ ဂုာ်ကျဲးစးဝဲဒ်သိး တၢ်ကယဲာ်လီၤကျါလီၤ ထံရူၢ်ကီၢ်သးအတၢ်ဂုၢ်ကိတဖၣ်ခိၣ်ဖျါ ထံရူၢ်ကီၢ်သးအကျဲန့ၣ်လီၤ လၢတၢ်အံၤ အဂီၢ် အလီၢ်အိၣ်လၢပကထီၣ်ယုထီၣ်ဖိးလိာ်သး ဒီး ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ပမိၢ်တၢ်ကရၢကရိဆူညါ လၢတၢ်မၤန့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

မိပဝဲကညီသးစၢ်တဖၣ်၊ ထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်ခဲလၢာ် ဒီး ကညီတၢ်ဟံးဆၢခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ပကအိၣ်ဒီးတၢ်ယုတၢ်ဖိး၊ တၢ်ဟံးသး တမံၤဃီ၊ တၢ်ပညိၣ်တခါဃီ ဒီး ဂဲၤလိာ်သကိးတၢ်ဆူညါ လၢတၢ်မၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ် ပပှၤကလုာ်ထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ် အတၢ်မိၢ်န့ၢ် သးလီၤလၢအမ့ၢ် ကလုာ်ခဲလၢာ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိးလိာ်သးအခွဲးအယာ်၊ နီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညိၣ်ပၤလီၤသးအခွဲးအယာ် ဒီး ဒံၣ်မိၣ်ကရူၣ် စံၣ်အခွဲးအယာ်အလၢအပွဲၤ ဒီး သ့ၣ်ထီၣ်သကိးထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤပှၤတၢ်အသိ လၢအပွဲၤဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ၊ တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်၊ တၢ်လဲၤ ထီၣ်လဲၤထီၣ် ဒီး တၢ်အိၣ်ကုးအိၣ်ပွဲၤ န့ၣ်တက့ၢ်.

မိတၢ်ဟံးဆၢအသးသဟီၣ်ကထီၣ်ယုထီၣ်ဖိးပှၤလၢတၢ်မၤန့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်
မိ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢ်ဖျါကရၢ ကမူဝဲထီၣ်ဘိတက့ၢ်
ကညီတၢ်ဟံးဆၢကမၤန့ၢ်တၢ်သပှၢ်ကတၢ်လီၤ

ပၤဆူတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီသးစၢ်ကရၢ(လီၢ်ခါၣ်သး)
ကီၢ်သူလုၤ